
عبدالرضا رحمانی فضلی در اولین نشست خبری اش 
در سال جدید با اصحاب رسانه، گفت که مجلس تا کنون 
برای شنیدن گزارش پول های کثیف از او دعوت نکرده 
است.  به گزارش خبرنگار ش��هروند، اگرچه وزیر کشور 
که  س��ال گذش��ته خبر از ورود پول های کثیف قاچاق 
مواد مخدر به عرصه سیاست، انتخابات و انتقال قدرت 
خبر داده بود، اما این بحث همچنان امسال نیز مهم ترین 
مح��ور س��وال های خبرن��گاران را به خ��ود اختصاص 
داد.  رحمانی فضلی در ابتدای این نشس��ت در پاسخ به 
س��والات خبرنگاران پیرام��ون ورود پول های کثیف به 
عرصه سیاست گفت   ممکن است کسانی که در حوزه 
قاچاق و مواد مخدر فعالیت می کنند٬ در پی این باشند 
که درحوزه قدرت ورود پیدا کنند.  برای همین من این 
تذکر را دادم تا پیش بینی ه��ای لازم برای جلوگیری از 

ورود پول های کثیف صورت گیرد. 
رحمانی فضل��ی در ادامه همین بحث یک��ی از طرق 
اس��تفاده از این پول ه��ا را در انتخابات عنوان ک��رد.  او 
معتقد است که برای جلوگیری از این موضوع باید منشا 
پول های انتخاباتی را شناس��ایی کنیم و به گونه ای وارد 
ش��ویم که پول های کثیف وارد عرصه سیاست نشوند٬ 
لذا بار ها با مرکز پژوهش های مجلس جلساتی را برگزار 
کردم و ماده واحده ای در ای��ن رابطه به قانون انتخابات 
اضافه شد تا منشا پول هایی که صرف تبلیغات انتخاباتی 
می شود واضح باش��ند و افراد بتوانند در برابر این پول ها 
پاس��خگو باش��ند.  او در پاسخ به این س��وال که به نظر 
می رسد شما در مقوله پول های کثیف از موضع اولیه خود 
عقب نشینی کرده اید گفت: خیر صحبت های من یکی 
بوده اما گاهی برخی رسانه ها به ویژه رسانه های خارجی 
از یک خبر، دو یا سه پاراگراف جمع بندی می کنند.  ما 
باید حتما جلوی درآمدهای ناصواب ناش��ی از قاچاق و 
فعالیت های غیرقانونی را بگیریم چون این درآمد ها هم 
اقتصاد را ناکارآمد و هم ق��درت را آلوده می کنند. علاوه 
بر این به حوزه فرهنگی و اجتماعی نیز آسیب می رساند. 
رحمانی فضل��ی در پایان هم همچن��ان تأکید کرد که 

منتظر دعوت مجلس درباره این موضوع است. 
 زمان بندی و تقویم انتخابات

 درحال آماده شدن است
یکی دیگ��ر از نکاتي که مورد س��وال خبرنگاران بود، 
بحث انتخابات مجلس دهم و برخی مسائل حاشیه ای 
آن بود.  از آنجایی که معاون سیاس��ی وزیر کشور  سال 
گذش��ته اعلام کرده بود که اسفند سال جاری انتخابات 
مجلس و خبرگان برگزار خواهد ش��د، وزیر کش��ور به 
اعلام جزییات بیشتری پیرامون نحوه برگزاری انتخابات 
و کاندیداها به خبرنگاران پرداخت.  رحمانی فضلی گفت 
که فعلا انتخابات به صورت الکترونیک برگزار نمی شود 
ولی وزارت کشور س��عی کرده زمینه های مناسب برای 
این مسأله در سطح کش��ور را مهیا کند تا فضایی آرام و 
دور از هر گونه تنشی باشد چراکه این دو انتخابات بسیار 
مهم و موثر هستند و وزارت کشور به دنبال این است که 
فضای باز و پویای سیاسی را در این زمینه در چارچوب 
قانون ایجاد کند.  او همچنین درباره زمانبندی انتخابات 
هم گفت که قبل از هر انتخاباتی س��تادی تش��کیل و 
معاون سیاسی وزیر کشور مسئول آن باشد که یکشنبه 
گذشته ما خبر آن را منتش��ر کردیم و افراد این کمیته 
نیز معرفی شدند.  قرار اس��ت بحث زمانبندی و تقویم 
انتخاب��ات و آمادگی های لازم  دراین ب��اره صورت گیرد 
تا انتخابات مناسبی برگزار ش��ود.  در ادامه وزیر کشور 
درخصوص برخورد وزارت کشور با تخلفات انتخابات و 
تشکیل ستادهای انتخاباتی برخی شخصیت های دولتی 
گفت:  با تخلف از قانون انتخابات به هر نوع و صورتی که 

باشد، برخورد می کنیم.  ستاد انتخابات نیز این مسأله را 
پیگیری می کند؛ تمهی��دات لازم و امکانات کافی برای 
طرح شکایت همه درخصوص تخلف در قانون انتخابات 
وج��ود دارد.  او همچنین درباره کاندید ش��دن افرادی 
با س��مت های دولتی هم اظهار کرد: کسانی که قبل از 
انتخابات، قانون انتخابات را زیر پا بگذارند تخلفاتش��ان 
ثبت می ش��ود و برخورد لازم با آنها ص��ورت می گیرد.  
اما این اطمینان را می دهم ک��ه دولت مطلقا وارد بحث 
انتخابات نخواهد شد.  هیچ فردی با مسئولیت دولتی حق 
ورود ب��ه انتخابات را ندارد و در این ص��ورت با او برخورد 
جدی می شود.  علاوه بر وزارت کشور شورای نگهبان نیز 

نسبت به بروز چنین تخلفاتی نظارت لازم را دارد. 
او همچنین درباره برخی ش��ایعات پیرامون تشکیل 
ستادهای انتخاباتی توس��ط نوبخت، سخنگوی دولت 
هم یادآور شد: اگر بخشی از اعضای دولت، از قبل حزبی 
تش��کیل داده اند و بخواهند در مس��یر انتخاب��ات از آن 
استفاده کنند، کسی مانع فعالیت آنها نمی شود٬ اما نباید 
از امکانات و منابع دولتی در حوزه انتخابات استفاده شود 
و از همین جا اعلام می کنم اگر رس��انه ها مواردی از این 
قبیل را دیدند٬ می توانند آن را به همراه مس��تندات آن 

برای ما ارسال کنند تا ما آن مسأله را پیگیری کنیم. 
 تمهیدات وزارت کشور

 برای اجرای امر به معروف و نهی از منکر
رحمانی فضلی درمورد تمهیدات وزارت کشور پیرامون 
اجرای امر به معروف و نهی از منکر گفت:  امر به معروف و 
نهی از منکر باید به شکل عام اجرا شود. یکی از موضوعات 
مهم سال های اخیر در ش��ورای اجتماعی وزارت کشور 
مس��أله عفاف و حجاب ب��وده که در ای��ن زمینه بحث 
حقوق شهروندی نیز مورد توجه اس��ت.  در این زمینه 
ما بازرس��ی هایی را برای تمامی دس��تگاه های اجرایی 
گذاشته ایم و تذکرات لازم را نیز داده ایم.  تقریبا می توان 
گفت ما با یک رقم ۳ تا ۴ درصدی عدم رعایت این موضوع 
مواجه هستیم و در سال قبل نیزNGOهایی در حوزه 
عفاف و حجاب تش��کیل دادیم و امیدواریم که بتوانیم 
حرکت عمومی در س��طح جامعه به وسیله خود مردم 
ایجاد کنیم تا مراعات حداقل های عفاف و حجاب صورت 
گیرد اما به هرحال تکلیف فعالیت های سازمان یافته برای 

ترویج بی حجابی جای خود را دارد و نیروی انتظامی با آن 
برخورد می کند. 

رحمانی فضلی درب��اره تغییرات در وزارت کش��ور و 
انتصاب فرمان��داران هم به خبرن��گاران گفت که ۴۲۹ 
فرمان��دار داریم ک��ه ۹۱ درصد آنها تغیی��ر کردند و ۳۷ 
فرماندار هنوز تغییری نکرده اند ک��ه کار آنها در مرحله 
اس��تعلام اس��ت.  در دولت دهم ۱۶۴ فرمان��دار یعنی 
۳۸ درصد کل فرمانداران جزو کادر وزارت کشور بودند و 

۲۶۶ نفر یعنی ۶۲ درصد از سایر دستگاه ها بودند. 
 اجازه این که یک عده بخواهند
 هر روز تجمع کنند٬ را نمی دهیم

هفته جاری تجمعی مقابل سفارت عربستان برگزار 
شد که از سوی وزارت کشور عدم کسب مجوز این گروه 
اعلام ش��د.  وزیر کش��ور در همین زمینه به خبرنگاران 
گفت: » ما مانع این تجمعات نش��دیم٬ بلکه تجمعات 
مربوط به این اتفاق برگزار ش��د، اما این که قرار باشد هر 
روز تجمعی تشکیل شود٬ باید مراعات ترافیک و آسایش 
مردم را هم بکنی��م.  روزی که ق��رار بود تجمع مربوطه 
صورت گیرد، ما تمهیداتی را دیدی��م و مردم نیز جمع 
شدند اما اجازه این را که یک عده بخواهند، هر روز تجمع 
کنند را نمی دهیم. « رحمانی فضلی در پاس��خ به سوال 
دیگری درباره این ک��ه در روزهای اخیر خبری مبنی بر 
حضور بانوان در ورزشگاه ها منتشر شده که وزارت ورزش 
و جوانان منبع این اخبار است، آیا با شما و وزارت کشور 
هماهنگی هایی دراین باره صورت گرفته یا نه گفت:  به 
دلیل مسائل اخلاقی و اجتماعی، بانوان تاکنون فرصت 
حضور در ورزشگاه ها را نداشتند، در سال قبل نیز با توجه 
به مسابقات ورزشی در کشور این شرایط مهیا نشد، اما 
امروز قرار شده یک کارگروهی بین وزارت کشور و وزارت 
ورزش و جوانان برای بررس��ی این موضوع ایجاد شود تا 
نتایج آن به دولت ب��رای طراحی و تغییر قانون جدیدی 
ارجاع شود و این مسأله به خوبی آسیب شناسی شود و 
بانوان فرصت حضور در ورزشگاه ها را داشته باشند.  وزیر 
کشور درباره حادثه اسیدپاشی  سال گذشته اصفهان نیز 
گفت:  متاسفانه در سال گذشته این حادثه در اصفهان رخ 
داد و در   همان روزهای اول ما کمیته ای را برای بررسی و 
اقدامات مقتضی ایجاد کردیم٬ تا بتوانیم کسانی که این 

مسأله را ایجاد کردند به سزای عملشان برسند و همچنان 
نیز این کمیته درحال پیگیری این مسأله است. 

 بازگشایی خانه احزاب از   همان روز اول
 در دستور کار دولت بود

یک��ی از بحث هایی ک��ه از ابتدا وزارت کش��ور اعلام 
کرد که در دستور کارش اس��ت، خانه احزاب بود.  اما با 
وجود گذش��ت نزدیک به ۲ سال وزارت رحمانی فضلی، 
همچنان بازگشایی خانه احزاب در هاله ای از ابهام است.  
رحمانی فضلی در همین راس��تا گفت که وزارت کشور 
در طی این مدت پیگیر آ ن بوده، بازگشایی خانه احزاب   
را از   همان روز اول در دس��تور کار خودمان قرار دادیم و 
اعلام کردیم از بازگش��ایی این نهاد استقبال می کنیم، 
امروز مسأله اصلی اختلافات داخلی احزاب می باشد که 
باید آن را خودش��ان حل کنند.  اما من قول می دهم در 
نزدیک ترین زمان شاهد شروع به کار خانه احزاب باشیم. 
رحمانی فضلی، در ادامه درباره فعالیت وزارت کشور 
در س��ال ۹۳ به حادثه حمله به علی مطهری در شیراز 
اش��اره کرد و گفت: ما در این زمینه تحقیقات میدانی و 
مشاهده ای داشتیم.  اکنون هشت نفر به عنوان متعرض و 
دو نفر از کسانی که قصور داشته اند به قوه قضائیه احضار 
شده و به قید وثیقه آزاد شدند.  گزارش های این پرونده به 
رئیس جمهوری داده شده و تلاش ما این است تا با عوامل 
سازمان دهنده این حادثه برخورد کنیم.  در این زمینه 

رئیس جمهوری دستورات لازم را داده است. 
او همچنین درب��اره موضوع تعامل وزارت کش��ور با 
مجلس نیز گف��ت:  وزارت کش��ور رک��ورددار تذکرات 
مجلس بود که من در این مدت به ۳۰۶ سوال نمایندگان 
پاس��خ دادم و در این مدت ۱۳۵۶ تذکر ک��ه ارجاع داده 
شده بود؛ پیگیری شد. ۵۵۰ نطق مجلس در این مدت 
مربوط به وزارت کش��ور بوده و تاکن��ون ۱۴۳۰ مکاتبه 
در این بین صورت گرفته و ما ملاقات های بسیاری را با 
نمایندگان در ارتباط با موضوعات گوناگون داش��ته ایم.  
در کل تعام��ل و همکاری خوبی بین مجل��س و وزارت 
کشور بوده و ما از اقدامات مجلس نسبت به وزارت کشور 
استقبال می کنیم.  همچنین رحمانی فضلی گفت: در 
حوزه امنیتی یک گروه تروریستی را دستگیر کردیم که 

از سال ۸۷ تاکنون ۹۰ ترور در کشور انجام داده بودند. 

گپروی خط خبر

مجلسدعوتکند،دربارهپولهایکثیفگزارشمیدهم
وزیر کشور: 

     وزارت کشور رکورددار تذکرات مجلس بود            دستگیری تروریست هایی که 90 ترور از  سال 87 انجام دادند

 غلامحسین محس��نی اژه ای روز گذش��ته در نشس��ت خبری خود از
 ارایه  نشدن لیست اموال سه نفر در دولت احمدی نژاد خبر داد. به گزارش 
ایس��نا، س��خنگوی قوه قضائیه ضمن اعلام این خبر از این ۳ نفر نام برد و 
گفت: » ابراهیم عزیزی، معاون توسعه مدیریت دولت نهم کسی است که 
هم در دولت نهم و هم در دولت دهم لیست اموال خود را ارایه نکرده است. 
محمدجواد محمدزاده، معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت  
محیط زیس��ت و آقای ملک زاده، معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 
میراث فرهنگی نیز کسانی هستند که در دولت دهم لیست اموال خود را 
ارایه نکردند.« او گفت که این موضوع چندین بار پیگیری شده و هنوز هم 
درحال پیگیری است. سخنگوی قوه قضائیه در همین زمینه ادامه داد: »بقیه 
افراد در دولت نهم و دهم لیس��ت اموال خود را اعلام کردند و در غیر از پنج 
مورد که هنوز رسیدگی به آنها به پایان نرسیده افزایش دارایی من غیرحق 
رخ نداده است.« محسنی  اژه ای گفت: »در دولت یازدهم همه افراد لیست 
اموال خود را اعلام کردند و فعلا تا پایان مسئولیت فرصت باقی است. البته 
لیست چهار نفر از این افراد نقص داشته و از آنها خواسته شده که رفع نقص 

کنند.«
واکنش محسنی  اژه ای به اظهارات  هاشمی رفسنجانی

در این نشس��ت درباره اظهارات  هاشمی رفسنجانی مبنی بر وجود ظلم 
و برخورد خشن در زندان ها نیز از اژه ای سوال پرسیده شد که او پاسخ داد: 
»درخصوص این مسأله که گاهی اوقات گفته می شود اگر بدون استناد باشد 
یک نوع افتراء، تهمت و تشویش اذهان عمومی است.« معاون اول قوه قضائیه 
افزود: »ما همیشه گفته ایم اگر کسی مستندی برای اینگونه مطالب دارد 
بیان کند، لکن بیان اینگونه مسائل کلی حتما خلاف قانون است و به نظر 
ما صحیح نیست.« معاون اول قوه قضائیه در بخش دیگری از این نشست با 
بیان این که یکی دیگر از اقدامات ما در  سال جدید،  ارتقای سلامت دستگاه 
قضایی است، گفت: »در  سال ۹۴ قصد داریم با کسانی که با نام قوه قضائیه 
سوءاستفاده می کنند و کسانی که نوش��ته ای را جعل کرده و تحت عنوان 
قاضی ای��ن کار را انجام می دهند و نیز اف��راد دلال و ... برخورد کنیم، البته 
امکان دارد در دستگاه قضایی تخلفی صورت گیرد که ما مصمم هستیم در 

جهت ارتقای سلامت قوه قضائیه با هر گونه تخلف برخورد کنیم.«

محس��نی اژه ای افزود:»در همین راستا از جلسه گذش��ته تا امروز ما با 
تعدادی از متخلفان برخورد کردیم و تعدادی بازداش��ت و سلب صلاحیت 

قضایی شدند و افرادی نیز تحت عنوان دلال در بازداشت هستند.«
وضعیت آخرین پرونده ها

همچنین در بخش دیگری از این نشست، سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ 
به سوال خبرنگاری که پرسید چرا با گذشت پانزده ماه از مطرح شدن پرونده 
میلیاردر نفتی هنوز به آن رسیدگی نشده است، گفت:  »در تمام این مدت کار 
زیادی برای شناسایی اموال، ارزشیابی آنها و تحویل به وزارت نفت انجام شده 
است؛ لذا از جنبه استیفای اموال دولت نهایت تلاش شده است.« سخنگوی 
قوه قضائیه با اشاره به صدور قرار مجرمیت برای متهم این پرونده گفت:  »پس 
از این که این قرار مورد نقص واقع شد، پرونده برای رفع نقص بازگشت و در 
مجموع هنوز کیفرخواست صادر نشده است.« محسنی  اژه ای درباره پرونده 
خبرنگار واشنگتن پست نیز خبر داد: » این پرونده در دادگاه انقلاب و در مرحله 
مطالعه توسط وکلا است.« او در رابطه با اتهامات خبرنگار واشنگتن پست و 
افراد دیگری که در داخل کشور با او همکاری کرده اند نیز گفت:  »در مرحله 
اول چهار نفر در این زمینه تحت تعقیب قرار گرفتند و درحال حاضر من از 
بیان جزییات این پرونده معذورم.« اژه ای درباره پرونده حمیدرضا سیاسی 

هم گفت:  »ایشان هم با قرار آزاد شده و کیفرخواست او نیز صادر شده است.« 
خبرنگاری از سخنگوی قوه قضائیه درباره اتفاقی که برای آقای علی مطهری 
در ش��یراز رخ داده و این که آیا قوه قضائیه پیگیر این موضوع است، پرسید 
که محسنی اژه ای گفت:  »هم شورای تأمین استان و هم رئیس دادگستری 
استان شیراز وارد موضوع شده اند. همچنین دادستان و دولت و وزارت کشور 
به موضوع ورود پیدا کرده و پرونده در این زمینه تشکیل شده است.« معاون 
اول قوه قضائیه همچنین درباره آخرین وضع پرونده دادستان سابق تهران 
و این که قرار اس��ت پنجم اردیبهشت ماه به چه پرونده هایی رسیدگی شود 
هم اظهار کرد: »دادگاه پنجم اردیبهشت ماه دادستان سابق تهران درخصوص 
ش��کایت یکی از اولیای دم کشته شدگان کهریزک اس��ت که پرونده آن به 
دادگاه رفته است. درواقع ادامه رسیدگی به موضوع کهریزک در این دادگاه 
اس��ت. بخش دیگر پرونده وی مربوط به سازمان تأمین اجتماعی است که 
هنوز تعیین وقت نش��ده البته بخشی از این قس��مت هم به دادگاه رفته و 
بخشی از آن در دادسرا است.« محسنی اژه ای درباره موضوع اسیدپاشی های 
اصفهان که سوال یکی دیگر از خبرنگاران بود گفت:   »در دو سه نوبت از وزارت 
اطلاعات و دادگس��تری درباره موضوع س��والاتی کردم، ولی هنوز سیستم 

اطلاعاتی و انتظامی ما نتوانسته عامل اصلی این جنایت را دستگیر کند.«
 برای رفع ممنوع التصویری رئیس دولت اصلاحات 

مذاکره رسمی نشده است
همچنین سخنگوی قوه قضائیه که خود اولین بار خبر ممنوع التصویری 
و ممنوع البیانی س��ید محمد خاتمی را عنوان کرده بود، روز گذش��ته در 
همین زمینه به خبرنگاران گفت: » دولت برای رفع ممنوع التصویری رئیس 
دولت اصلاحات به صورت رسمی مذاکره ای با قوه قضائیه نداشته است.« 
در ادامه خبرنگاری با اش��اره به اظهارنظر اس��حاق جهانگیری درباره رفع 
ممنوع التصویری رئیس دولت اصلاحات پرسید آیا در این خصوص با قوه 
قضائیه مذاکره ای صورت گرفته است؟ که سخنگوی قوه قضائیه گفت: »اگر 
با شخص خاصی صحبت کرده اند اطلاع ندارم اما به صورت رسمی خیر.« 
سخنگوی قوه قضائیه با بیان این که یکی دیگر از اقدامات ما در  سال جدید، 
تشدید مبارزه با مفاسد اقتصادی بدون تبعیض است گفت:  »قصد داریم با 

دانه درشت ها و کسانی که متکی به ثروت و قدرت اند برخورد کنیم.« 

سخنگوی قوه قضائیه خبر داد

پیگیری اموال 3 نفر از مدیران دولت قبل
 سازمان های موازی در امر مبارزه با مفاسد اقتصادی نباید ایجاد شود     برخورد با دانه درشت ها و متکیان به قدرت
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نماینده مردم نقده و اشنویه در مجلس: 

تحریمعمرهاعتراضنمادینایران
بهحادثهجدهاست

از  پ��س  ش�هروند| 
اعتراضات به رفتار ماموران 
عربستانی در فرودگاه جده 
که در شش��م فروردین ماه 
امس��ال دو نوج��وان زائ��ر 
ایران��ی را در راه بازگش��ت 
از حج عمره به کش��ور مورد تعرض ق��رار داده بودند 
سرانجام روز گذشته وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
حج عمره را تا اط��لاع ثانوی و احتمالاً تا عذرخواهی 
یکی از مقامات عربستانی به حال تعلیق درآورد. فارغ 
از این واکنش ها  به نظر می رسد انتظارات داخلی از 
تعلیق عمره چیزی فراتر از مس��ائل اقتصادی برای 
عربستان س��عودی اس��ت. عبدالکریم حسین زاده 
نماینده نقده و اش��نویه دراین باره می گوید: تحریم 
عمره اعتراض نمادین جمهوري اسلامی به سکوت 

عربستان در قبال حادثه جده بوده است.
دستور روز گذشته وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی برای تعلیق موقت حج عمره را بیشتر 
واکنش�ی به الته�اب افکارعموم�ی داخلی 
می دانی�د یا این ک�ه فکر می کنید ای�ن اقدام 
در س�طح بین المللی و حتی اقتص�ادی برای 
عربستان سعودی هم تبعاتی به دنبال خواهد 

داشت؟
در حوزه روابط بین الملل، کش��ور عربستان قطعاً 
باید توضیحات ش��فاف و لازم را درباره این جریان و 
نیز جریانات مشابه ارائه کند. همچنین باید گزارش 
برخورد با خاطیان را هم به کش��ور م��ا و هم حوزه 
سیاس��ت خارجی خود ارایه ده��د. در این زمینه ما 
پیگیر هس��تیم زیرا عزت ملی مردم ما از هر چیزی 
مهم تر است. موضوع دیگری هم که درمورد مسائل 
مالی مطرح می ش��ود باید گف��ت در همین زمینه 
صحبت های��ی رئیس جمه��وری انج��ام داده اند و 
مقام معظم رهبری هم در  س��ال ۱۳۸۵ در دیدار با 
مسئولان در زمینه سیاست های مربوط به اصل ۴۴ 
مس��ائلی را مطرح فرموده اند. به هرح��ال افراد برای  
رفتن به  حج عمره و مس��ائل مال��ی آن ارزش قایل 
هس��تند منتها تاجایی که ش��ئونات و عزت کشور 
حفظ شود وگرنه باید تدابیر دیگری اندیشید. هرچند 
تصمیمی که اتخاذ شده تبعات روانی برای کشور و 
مردم دارد اما باید توجه کنیم به همین جا هم ختم 
نمی شود و دولت، ش��خص رئیس جمهوری و خود 
آقای دکتر ظری��ف و بدنه وزارت ارش��اد باید پیگیر 
موضوع شوند و اطلاع رسانی صحیح دراین باره انجام 

بشود.
برخ�ی از کارشناس�ان و حت�ی نمایندگان 
مجلس درباره این موضوع صحبت کرده اند که 
مثلاً ما در  سال 15 هزار  میلیارد تومان برای حج 
عمره هزینه می کنی�م درحالی که کل بودجه 
عمرانی کش�ور 35 هزار  میلیارد تومان است. 
به نظر شما می توان از چنین قیاس هایی برای 
 تحریم و تعلی�ق حج عمره و به تبع آن س�فر 

به عربستان استفاده کرد؟
این زندگی ش��خصی افراد اس��ت، مگر می توان 
به مردم گفت مبلغی را که ب��رای حج عمره در نظر 
گرفته ب��ودی مثلاً بی��ا و در فعالیت ه��ای عمرانی 
کشور سرمایه گذاری کن؟ سوال من از عزیزانی که 
این مباحث را مطرح می کنند این است که چگونه 
می خواهند به سرمایه شخصی افراد جهت عمرانی 
بدهند؟ آیا مردم حاضرند این دو میلیون، سه میلیون 
و یا چهار میلی��ون تومانی را که ب��رای عمره صرف 

می کنند سرمایه گذاری عمرانی کنند؟ قطعاً نه. 
به نظر شما در مجموع سفرهای عمره زیاد از 
حد نبوده، این که گفته می شود سالانه بیش از 
800 هزار ایرانی به سفر عمره می روند به هرحال 
ارز زی�ادی از کش�ور خ�ارج می کن�د و البته 
مهم ترین بخش ماجرا هم این است که بخشی 
از این پول مستقیماً به جیب بزرگترین رقیب 
منطقه ای جمهوری اسلامی ریخته می شود، 
در ای�ن زمینه فک�ر نمی کنید بای�د اقدامات 

دیگری انجام داد؟
پیش از این که سیاس��ت گذاری ها را بخواهیم به 
س��مت دیگری هدایت کنیم من فکر می کنم باید 
در زمینه فرهنگ س��ازی اقداماتی انج��ام بدهیم. 
منتها آنچه درحال حاضر مهم اس��ت این است که 
حس عزت و ش��ان ملی مردم در این قضیه تقویت 
بشود. من برخلاف شما معتقدم که نمی شود خیلی 
در حوزه های ش��خصی مردم ورود کرد. بار معنایی 
و معنوی حج س��ر جای خودش هس��ت البته فعلًا 
می توان گفت در صورتی کمافی السابق ادامه داشته 

باشد که عزت ملی مردم پایمال نشود.
مجموع واکنش ها به موض�وع حادثه جده 
داخل�ی ب�ود، حداقل م�ن در خبره�ا ندیدم 
هیچ یک از مقامات عربس�تانی در این زمینه 
موضعگیری داشته باشند. فکر نمی کنید جای 
واکنش های بین المللی ب�ه این موضوع خالی 
بود؟ به هرحال تعلیق عمره هم نوعی واکنش 

داخلی به آن حادثه محسوب می شود.
باید به طرف مقابل نگاه کرد و رفتارهای او را زیر نظر 
گرفت، به هرحال آنها به موضوع تعلیق عمره واکنش 
نش��ان خواهند داد. ای��ن اعتراض ما ب��ه آن برخورد 
غیرمدنی و غیرانسانی و سپس س��کوت آنها است. 
جهان امروز، جهان رفتارهای مدنی و انسانی است و 
در مقابل اقداماتی از جنس فرودگاه جده موضع گیری 
اخلاقی می کند. عربستان حداقل در حوزه کشورهای 
اس��لامی ادعاهایی دارد. همه کش��ورها هم طوری 
وانمود می کنند که در رفتارهای مدنی و دموکراسی 
درحال پیش��ی گرفتن از یکدیگر هستند و بالاخره 
این اعتراض هم از س��وی مجلس و دولت ایران اعلام 
شده، حالا باید منتظر ماند و دید نتیجه این دیپلماسی 

جمهوری اسلامی درنهایت چه خواهد شد. 

رهبرمعظمانقلاب٬قهرمانیتیمملی
کشتیآزاددرجهانراتبریکگفتند

در پی قهرمانی مقتدرانه تیم ملی کشتی آزاد ایران 
در رقابت های جام جهانی آمریکا، رهبر معظم انقلاب 
اس��لامی با صدور پیامی از کش��تی گیران و مربیان 

تیم ملی کشتی آزاد تقدیر کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی رهبر انقلاب، متن 
پیام حضرت آیت الله خامنه ای به مناسبت قهرمانی 
مقتدرانه تیم ملی کش��تی آزاد ایران در رقابت های 

جام جهانی آمریکا، به این شرح است: 
بسم الله الرحمن الرحیم

کسب مقام قهرمانی جام جهانی را به کشتی گیران 
و دس��ت اندرکاران٬ تیم ملی کش��تی آزاد کش��ور 
عزیزمان ایران تبریک می گویم و از این که فرزندانمان 
توانستند بار دیگر در عرصه بین المللی برای این ملت 

شریف افتخارآفرینی کنند خدا را شکر می کنم. 
سیّدعلی خامنه ای
۲۴ فروردین 139۴

همچنی��ن حجت الاس��لام حس��ن روحان��ی، 
رئیس جمهوری کشورمان و علی لاریجانی، رئیس 
مجلس شورای اس��لامی نیز این پیروزی را به تیم 

کشتی آزاد ایران تبریک گفتند. 

هاشمی رفسنجانی در دیدار رئیس بنیاد شهید: 
روحانیوکابینهاشمخلصمردمهستند

آی��ت الله س��ید محمدعل��ی ش��هیدی مع��اون 
رئیس جمه��وری و رئی��س بنی��اد ش��هید و ام��ور 
ایثارگران به همراه معاونان خود صبح روز گذشته با 
آیت الله  هاشمی رفسنجانی رئیس مجمع تشخیص 
دی��دار و گفت وگ��و کردن��د.  ب��ه گزارش تس��نیم،  
هاشمی رفس��نجانی در ای��ن دیدار، با بی��ان این که 
در همه انس��ان ها نوع��ی حُب نف��س و خودخواهی 
وجود دارد، گفت: اگر خودخواه��ی با تقدس همراه 
ش��ود، س��ازنده می ش��ود و بهترین راه اقناع روحیه 
خودخواهی، نزدیک��ی به خداوند اس��ت.  او خطاب 
 به رئی��س و معاونان بنیاد ش��هید و ام��ور ایثارگران 
خاطر نش��ان کرد: آقای روحانی و کابینه اش حقیقتاً 
مخلص انقلاب، کشور و مردم هستند و از این جهت 
فضای خوبی در اختیار شما قرار گرفته است که باید 
از این فرص��ت در اصلاح وضع بنیاد و رس��یدگی به 
مش��کلات خانواده های ش��هدا، آزادگان و جانبازان 
عزیز بهره ببرید.  هاشمی با تأکید بر نقش بی بدیل و 
تاثیرگذار شهدا و خانواده هایش��ان در شکل گیری و 
انسجام انقلاب اسلامی، گفت:  اگر شهدا خون پاک و 
مقدس خود را تقدیم انقلاب اسلامی نمی کردند، قطعاً 
امروز ما در چنین آرامش و امنیتی به سر نمی بردیم.  
وی عزت، اقتدار و اس��تقلال ایران را مرهون زحمات 
و جانفشانی های شهدا، جانبازان، ایثارگران، آزادگان 
و جاوید الاثرها دانست و افزود: زنده نگه داشتن یاد و 
خاطره ش��هدا و از همه مهم تر، پاسداری از ارزش ها و 

آرمان های آنها وظیفه تک تک ماست. 

رئیس ستاد انتخابات کشور اعلام کرد:
وزارتکشورملزمبهرعایت

محدودیتهایقانونی
برایبرخیاصلاحطلباناست

محمدحسین مقیمی گفت که وزارت کشور ملزم 
به رعایت محدودیت های قانونی برای اصلاح طلبان 

است. 
به گزارش ایسنا، مقیمی درباره بررسی درخواست 
ح��زب اتحاد ملت گفت: درخواس��ت ه��ر کدام از 
احزاب که بررسی شود و به نتیجه برسد، از طریق 
سخنگوی وزارت کش��ور نتیجه آن اعلام می شود، 
زیرا باید مراحل قانونی شان طی شود.  خبرنگاری 
 با اش��اره به اظهارنظر اعضای ای��ن حزب مبنی بر 
مثبت بودن استعلامات ش��ان، علت تعلل وزارت 
کش��ور در این زمینه را پرس��ید که مقیمی گفت:  
پرونده کامل نیست.  اشکالاتی وجود دارد که باید 

بررسی شود. 
معاون سیاسی وزیر کش��ور پاسخ دادن به سوالی 
مبنی بر این که آیا وابسته بودن عاملان حادثه شیراز 
به یک نهاد نظامی صحت دارد؟ را به معاون امنیتی 
وزارت کشور واگذار کرد.  وی در پاسخ به این سوال 
که با توجه به ممنوع التصوی��ر و ممنوع البیان بودن 
برخ��ی اصلاح طلبان، آیا وزارت کش��ور ب��رای این 
افراد محدودیت قایل می ش��ود؟ گفت: اگر براساس 
قانون و توس��ط مراجع قضای��ی این م��وارد اعلام 
شده باش��د، وزارت کش��ور هم ملزم به رعایت این 

محدودیت هاست. 

توسط آیت الله محمد یزدی؛

هاشمیشاهرودیرئیسدبیرخانه
مجلسخبرگانشد

آیت الله محمد یزدی، رئیس مجلس خبرگان 
رهب��ری طی حکم��ی آی��ت الله س��یدمحمود  
هاشمی شاهرودی، نایب رئیس اول این مجلس را 
به عنوان رئیس دبیرخانه مجلس خبرگان منصوب 
کرد. به گزارش ایلنا، همچنین در حکمی آیت الله 
سیدهاشم حس��ینی بوشهری از س��وی آیت الله  
هاشمی شاهرودی نایب رئیس و رئیس دبیرخانه 
مجلس خبرگان رهبری به س��مت معاونت امور 
فرهنگ��ی و ارتباط��ات دبیرخانه ای��ن مجلس، 
منصوب ش��د. همچنین آیت الله محم��د یزدی، 
رئیس مجلس خبرگان رهبری، حجت الاس��لام 
والمسلمین سامعی را به سمت رئیس دفتر خود 

منصوب کرد. 
 از س��وی دیگ��ر، حجت الاس��لام والمس��لمین 
سیدابراهیم رئیسی کارپرداز هیأت رئیسه مجلس 
خبرگان رهبری با حکم آیت الله  هاشمی شاهرودی، 
رئیس دبیرخانه این مجلس به  عنوان معاون مالی و 

اداری و رئیس دفتر دبیرخانه در تهران منصوب شد.


